



SCRIPT LINE

**TITLE VF : DE GAULLE, UNE GENESE DANS LE NORD**  
**TITLE VI : DE GAULLE, A GENESIS IN NORTHERN FRANCE**

Production : Les Productions Cercle Bleu  
Director : Olivier Sarrazin  
Original version : French  
Delivery : 2020  
Nationality : French  
Language : French  
Version available : French  
Rights available : French speak Europe  
First broadcasters : WEO and Toute l'Histoire



**Synopsis VF**

Le 12 novembre 1970 à Colombey-les-deux-Eglises, les français pleurent l'homme qu'ils ont découvert lors de la seconde guerre mondiale. Sacré, le Général de Gaulle est un mythe. Mais il arrive qu'on méconnaisse la genèse d'un mythe. Charles a déjà presque cinquante ans quand il rencontre l'Histoire et lance ce fameux appel du 18 juin 1940. Quelles passions, quelles amours, quels engagements ont amené cet enfant, cet adolescent, ce jeune adulte puis ce père de famille à sauver la France ? En suivant la restauration de sa maison natale à Lille, en interrogeant ces terres du nord qui l'ont vu s'épanouir, ce film traque les souvenirs intimes et les morceaux d'histoire qui ont forgés l'un des héros du XXème siècle.

**Synopsis VI**

On 12 November 1970 at Colombey-les-deux-Eglises, the French mourned the man they had discovered during the Second World War. General de Gaulle is a myth. But sometimes the genesis of a myth is overlooked. Charles was already almost fifty years old when he met history and launched his famous appeal on 18 June 1940. What passions, loves and commitments led this child, teenager, young adult and father to save France? By following the restoration of the house where he was born in Lille, and questioning the land in the north of France that saw him blossom, this film tracks down the intimate memories and pieces of history that forged one of the heroes of the 20th century.